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RG - 0002.P.XLI.2018 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XLI/2018 
z Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 12 kwietnia 2018 r. 
 

Punkt 1.   
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wzniesienia pomnika na Placu 700-lecia w Nowym 
Mieście nad Wartą. 
Punkt 5.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 6.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 7.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1700 otworzył XLI 
Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy i powitał Radnych oraz władze gminy i prasę. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi                           
15 Radnych, obecnych jest 9, w związku z powyższym podjęte uchwały będą 
prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Pan Waldemar Tomaszewski zawiadomił, że porządek obrad składa się tylko 
z jednej uchwały tj. w sprawie. wzniesienia pomnika na Placu 700-lecia w Nowym 
Mieście nad Wartą.  
Za przyjęciem porządku opowiedziało się 9 Radnych, 0 głosów wstrzymujących,                     
0 głosów przeciwnych.  
 
Ad 4) Przyjęcie uchwały w sprawie wzniesienia pomnika na Placu 700-lecia                      
w Nowym Mieście nad Wartą. 
 Przewodniczący informował, że wpłynął wniosek od Wójta o zwołanie sesji 
nadzwyczajnej: Zgodnie z art. 20 pkt. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2017 r., poz. 1875 ze zm.) wnoszę o zwołanie Sesji Nadzwyczajnej Rady 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą celem podjęcia uchwały ws. wzniesienia pomnika na Placu 
700-lecia w Nowym Mieście nad Wartą, w myśl tego pisma została zwołana sesja 
nadzwyczajna, której przedmiotem będzie podjęcie uchwały ws. wzniesienia 
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pomnika na Placu 700-lecia, gdyż w miesiącu marcu została podjęta uchwała                   
ws. zamieszczenia tablicy, a zgodnie z prawem budowlanym, na etapie załatwiania 
pozwoleń jest to pomnik. Następnie Przewodniczący głos oddał Wójtowi. 

 Na salę posiedzenia przybył Radny Artur Borkowski, stan Rady 10.  
 Pan Aleksander Podemski informował, że na etapie przygotowania uchwały 
interpretacja pojęcia pomnika i tablicy była taka sama, jednak w trakcie analizy 
przepisów prawa budowlanego oraz czytając orzecznictwo okazało się, że nie należy 
nazywać tego projektu tablicą, a pomnikiem. Aby nie czekać na uchylenie tej 
uchwały przez Wojewodę i nie tracić czasu, Wójt złożył wniosek                                           
do Przewodniczącego o zwołanie sesji. Problem powstał jednak innej natury, gdyż 
ma być przygotowywana dokumentacja i pojawiły się pewne komplikacje przy 
podpisaniu umowy. Nie możemy podpisać umowy z tym proponowanym 
projektantem, nie chodzi tu o kompetencje chodzi o uprawnienia, których ta osoba 
nie posiada. Firm na rynku jest niewiele, większość z projektantów to uczniowie                       
w firmach projektowych, którzy nie posiadają odpowiednich uprawnień,                                                  
a Gmina z takimi osobami nie może podpisać umowy. Wójt dzisiaj jeszcze prowadził 
rozmowy z firmą, która zajmuje się wydawaniem decyzji o warunkach na budowę, 
jest to Poznańska firma projektowa, wspólniczka właściciela firmy informowała,                   
że jest to możliwe, aby się tym tematem zajęła. Wójt proponował, aby wrócić do 
rewitalizacji tego terenu, odświeżyć ten obelisk, i zamieścić małą tablicę 
upamiętniającą. Nie musimy wtedy załatwiać warunków zabudowy, wystarczy 
zgłoszenie. (…)   
 Radna Agnieszka Król informował, że właśnie otrzymała wiadomość od tego 
pana, że umowa może być podpisana z Firmą Projektową pana Kowalskiego, który 
posiada uprawnienia, a panowie działają na zasadzie współpracy.   
 Wójt informował, że takie kombinowanie na zasadzie współpracy zwykle źle 
się kończy, bo ktoś się z czegoś nie wywiązuje, mijają terminy i pojawia się problem.  
 Radna Król informowała, że przykrym jest to, że jak był projekt uchwały to                   
i przeglądał i podpisywał Radca Prawny i nie wyhaczył, jak jest w przepisach.                    
I mimo, żę Radna jest przekonana do rewitalizacji nie podniesie ręki dopóki nie 
będzie to ustalone z mieszkańcami i z ludźmi którzy byli w to zaangażowani.  
 Wójt dodał, że nie do końca jest przekonany do tego pomnika, nie ukrywa       
też, że nie do końca się ten pomnik podoba,  nie potrzebnie był ten pomnik w ogóle 
w budżecie planowany.  
 Radny Wincenty Pawelczyk proponował przygotować taką tablicę jak będzie 
w Chociczy i zamieścić ją na Zespole Szkół.  
 Wójt informował, że nie do końca ta propozycja też się podobała,                              
bo mieszkańcom chodziło o rewitalizację tego terenu. 
 Radny Ratajczak informował, że rozmawiał z Książem i Krzykosami i w ogóle 
nie mają takie pomysłu, aby stawiać pomniki.  
(…) 
 Radny Artur Borkowski informował, że złotego środka się nie znajdzie, nie 
wszystkim się dogodzi, za trzydzieści lat pewnie będą inne pomysły. Radny dodał, 
że też jemu podoba się pomysł rewitalizacji.  
 Radna Król dodała, że tak naprawdę wszystko wyjaśni się do końca 
przyszłego tygodnia, jeżeli do końca przyszłego tygodnia nie zostanie podpisana 
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umowa, to nie będzie pomnika, będzie tylko rewitalizacja, na którą nie potrzeba 
pozwoleń i niepotrzebnie nie ma co przedłużać posiedzenia.  
 
 Po zakończeniu dyskusji projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady po 
czym w związku z brakiem dalszych pytań przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 7 Radnych, 2 głosy przeciwne,                         
1 głos wstrzymujący.  

 Uchwała Nr XL/225/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
29 marca 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad 5) Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku z 
czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 6) Wolne głosy i wnioski. 

 Radna Zofia Kędziora pytała kiedy będą równanie drogi, oraz uzupełniane 
dziury w asfalcie. Radna dodała, że najgorzej jest na łączniku Słonecznej                      
i Śremskiej, lada dzień będzie tam „zwinięty dywanik”. Ul. Ogrodowa też jest 
w stanie fatalnym, Krańcowa oraz Wiejska.  

 Radny Wincenty Pawelczyk również prosił o równanie dróg, oraz łatanie 
dziur.  
 Wójt informował, że praca z równaniem jest ciężka przez pogodę, raz 
pada, raz jest aż za mocno sucho, ale cały czas są podejmowane prace w tym 
temacie.  

 Radna Agnieszka Król pytała czy strażacy mogą posprzątać stawek na 
zdrojach i rowek który idzie od zdrojów do lasku guć, ponieważ bez woderów 
tam się nie wejdzie. Tylko żeby posprzątać stawek, to musiałaby być 
spuszczona z niego woda, czyli musiałaby być podniesiona zasuwa. Radna 
pytała kto jest władny decydować o tym czy tą zasuwę podnieść, kogo pytać      
o zgodę.  
 Wójt informował, że tam zalewa pole, nie można spuszczać wody zbyt 
gwałtownie. Mogą trochę upuścić tej wody, ale z rozwagą.    

 Radny Artur Borkowski informował, że w Chociczy na łuku, zjazd w stronę 
torów- tam wprowadzili się nowi mieszkańcy, pomiędzy Mickiewicza                               
a Konopnickiej  jest droga gminna i po ostatnich deszczach nawet śmieciarkę 
wyciągali. Radny pytał czy jest możliwość nawiezienia chociaż tłucznia.                    
Jest tam też droga pożarowa, nie powinien odbywać się w ogóle jakikolwiek 
ruch, ale samochody tam jeżdżą.  
 Pan Podemski informował, że wie o jaką drogę chodzi, w ogóle nie 
powinien odbywać się tam jakikolwiek ruch. Tam należałoby zamknąć tą 
drogę.    

 Radny Mirosław Ratajczak informował, że dzwonił do Starostwa, aby 
naprawić dziury na drodze od Kruczyna do Chromca i od wczoraj pracują na 
tej drodze. Radny pytał również czy droga od Chromca do Kruczyna koło 
szkoły czy mogłaby być poszerzona,  gdyż jest tam bardzo wąsko. Następnie 
Radny pytał kiedy firma która wygrała przetarg wejdzie na świetlicę.  
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 Wójt poinformował, że wie o jaką drogę chodzi…, a firma na świetlicę 
wejdzie lada moment.  

 Radna Agnieszka Król pytała kiedy można się spodziewać przetargu na ulicę 
Łąkową.  
 Wójt informował, że dopiero został rozstrzygnięty przetarg na remont 
świetlicy w Chromcu, osoba zajmująca się przetargami zachorowała, jak tylko 
wróci zostanie ogłoszony przetarg na Łąkową. (…) 

 Radny Marek Mroziński pytał czy jest dzierżawca na łąki przy zjeździe z Klęki 
do Nowego Miasta, gdyż są one w tej chwili zdewastowane, jest tam 
zapuszczone. Radny dodał, że powinno się tej osobie wypowiedzieć umowę, 
bo w chwili obecnej jest tam zarośnięty rów, leżą gałęzie, nie ma tam nic 
uporządkowane, a kiedyś było tam zbierane siano. Radny dodał, że powinien 
być w umowie zawarty zapis, że wypowiada się umowę dzierżawcy jeżeli 
grunt nie jest użytkowany zgodnie z przeznaczeniem. (…)  
 Wójt informował, że jak za gminne pieniądze się nie udrożni tych 
rowów to nikt tego nie zrobi.  

 Radny Leszek Zacharyasz informował, że na ulicy Cmentarnej i Okrężnej stan 
drogi jest fatalny, średnio są dwa pogrzeby miesięcznie, jeżdżą tam 
samochody do Dino, do zakładu kamieniarskiego. Radny prosił o 
wyrównanie tej drogi, nawiezienie tłucznia. 
  

Ad 7) Zamknięcie sesji. 
 O godzinie 1845 Przewodniczący zamknął XLI Nadzwyczajną Sesję Rady 
Gminy. 
  
Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. Rady Gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak       /-/ Waldemar Tomaszewski 


